
 

Geachte leden van Provinciale Staten,

In uw commissievergadering van 14 maart is onder agendapunt 10.b het voorstel 
opgenomen om de brief “wijziging werkingsgebieden omgevingsverordening” van de C- 
naar de B-agenda te verplaatsen. Aanleiding zijn de “zorgen over de herbegrenzing / 
ontgrenzing NNN in met name Zuid-Kennemerland en de rol van dit voorgenomen besluit 
in het gebiedsproces”.

In de brief is het voornemen opgenomen om tussentijds een aantal gebieden in de 
binnenduinrand bij Vogelenzang uit de NNN te verwijderen. Uit ecologisch onderzoek zou 
blijken dat er hier weinig kansen zijn voor de versterking van de natuur. Door een 
voorlopig besluit te nemen zou er bovendien duidelijkheid ontstaan voor grondeigenaren.

Zoals ongetwijfeld bekend is de provincie vorig jaar in Zuid-Kennemerland van start 
gegaan met een gebiedsproces gericht op realisatie van de NNN. De natuurorganisaties 
zijn in toenemende mate betrokken bij dit proces, en willen ook meedenken over een 
herijking van de NNN. Door sommige percelen te ruilen kan er mogelijk winst ontstaan 
voor de natuur. De inzet van het nieuwe landelijke instrument “landschapsgrond” als 
tussenvorm tussen NNN en intensieve landbouw kan hierbij mogelijk een rol spelen.

Onze organisaties zijn echter onaangenaam verrast door het plotselinge besluit van GS om
nu al een groot gebied te ontgrenzen. Juist deze percelen hebben door de ligging tegen de
duinen grote potenties voor natuurontwikkeling. Ook het Hoogheemraadschap van 
Rijnland heeft aangegeven dat er goede mogelijkheden zijn om het schone kwelwater te 
gebruiken voor natuurherstel. Juist deze natte gebieden direct naast de duinen zijn 
internationaal van groot belang. Tevens kunnen deze hectares direct tegen N2000-gebied 
aan soelaas bieden bij het verminderen van stikstofdepositie. Wij delen de opvatting van 
GS over de “weinige kansen voor versterking van natuur” dan ook absoluut niet. 

In het regeerakkoord zijn grote bedragen opgenomen voor natuurherstel, vermindering 
van de stikstofuitstoot, en ook realisatie van nieuwe natuurgebieden bovenop de 
bestaande NNN. Uit ecologische analyses blijkt dat juist in de binnenduinrand de grootste 
natuurwinst per geïnvesteerde euro is te behalen. Het beleid van het rijk is bovendien 
gericht op het creëren van overgangszones, bufferzones en natuurverbindingen rond 
Natura-2000 gebieden. Onze organisaties verwachten dan ook dat er waarschijnlijk eerder
meer NNN in de binnenduinrand zal worden gerealiseerd, dan minder. Door nu waardevolle
percelen uit de begrenzing te halen, ontstaat er volgens ons schijnzekerheid voor de 
grondeigenaren. De kans is aanwezig dat het gebied na de beoordeling, ook op de 
stikstofdoelen, door de nieuwe landelijke “krachtige regie-organisatie” alsnog wordt 
toegevoegd aan de NNN.  

Onder agendapunt 9a is een brief van GS opgenomen waarin “nadere informatie is 
opgenomen over het verloop van de integrale gebiedsprocessen in het landelijk gebied. 
Hierbij is specifiek aandacht besteed aan het vinden van voldoende ruimte om te komen 
tot gezamenlijke oplossingen met partijen uit het gebied”. In de bijlage is een 
stroomschema opgenomen, waarin de diverse processtappen zijn omschreven. 



De eerste stap in een gebiedsproces is een “verkenning” van twee jaar, waarna 
“planvorming” volgt. In Zuid-Kennemerland is er echter voor gekozen om al tijdens de 
verkenningsfase ingrijpende besluiten te nemen over de grondstrategie. Directe 
belanghebbenden als de natuurorganisaties of Hoogheemraadschap waren bovendien niet 
betrokken bij dit besluit. 

Volgens ons is iedereen gebaat bij een zorgvuldig proces, waarbij eerst alle (ecologische) 
mogelijkheden goed worden onderzocht en besproken, waarna er een breed gedragen 
besluit over de grondstrategie volgt. 

Het is voor een ieder mogelijk om tot 17 april 2022 een zienswijze in te dienen, waarna 
besluitvorming volgt in uw vergadering van juni. De natuurorganisaties gaan uiteraard een
zienswijze opstellen, waarin we vragen om het besluit over ontgrenzing uit te stellen. Wij 
hopen onze zorgen ook tijdens een (bestuurlijk) overleg met alle partijen te kunnen 
toelichten. 

met vriendelijke groet,

mede namens Natuurmonumenten en Staatsbosbeheer,

Ernest Briët 

Directeur Landschap Noord-Holland


